

[Texte]

allocating time slots at this moment, or should we just play it by ear for a while?

Mr. Brewin: Why do we not establish the same rule we have in the Justice Committee and then work from there, which is 15 and 5, I believe? Then if we want to change it, if there are grounds for changing it, I am sure it will be easy.

The Chairman: Is there any objection to that? It is moved by Mr. Brewin that during the questioning of witnesses 15 minutes be allocated for the first questioner from each party as a first round, and that thereafter 5 minutes be allocated to each questioner at the discretion of the chairman.

Motion agreed to

The Chairman: Regarding witness expenses, the motion is that as established by the Board of Internal Economy and if requested, reasonable travelling and living expenses be reimbursed to witnesses invited to appear before the committee.

Mr. Atkinson (St. Catherines): I so move.

Motion agreed to

The Chairman: We have another one marked E on your agenda, which is to create a steering committee. Your chairman, from his own personal biases, does not want to move too quickly into a steering committee, because I think it is important for all of us as committee members to see how everything works all the time until we are confident enough that we are prepared to select one or two of our members to make those decisions on our behalf. But I am prepared to go with whatever is the will of the committee. If you want to have a steering committee now, it gives to that steering committee the power to meet more frequently, and actually to make decisions on behalf of the committee as a whole, and some members do not like to do that. They are part of the committee; they want to be a part of everything. I just leave that to the committee, and I guess it is more appropriate for the government members because there are more of them on the committee.

Mr. Nunziata: Mr. Chairman, that steering committee is always subject to reporting to the committee, and from my experience it is a little cumbersome to call a meeting of the whole committee to decide minor procedural matters. This subcommittee would not have any authority to do things unilaterally. Anything it does has to be endorsed by the larger committee in any event, so from a practical point of view it seems to me to be a good idea.

The Chairman: To have a steering committee?

Mr. Nunziata: Right.

Mr. Brewin: Mr. Chairman, my quick comment based on early experience is that there are certainly some advantages in having some process for making decisions on essentially housekeeping matters, ordering witnesses

[Traduction]

président. Le Comité voudrait-il établir dès maintenant l'attribution du temps, ou bien devrions-nous tout simplement attendre les événements?

M. Brewin: Pourquoi n'aurions-nous pas la même règle que celle qui s'applique au Comité de la justice, soit 15 et 5, sauf erreur? Je le mentionne pour ouvrir la discussion, mais si l'on a de bons motifs de modifier cette règle, je suis sûr que la chose se fera en douceur.

Le président: Y a-t-il des objections? Sinon, M. Brewin propose que, lors de l'interrogatoire des témoins, 15 minutes soient accordées au premier intervenant de chaque parti comme premier tour, et que, par la suite, cinq minutes soient accordées à chaque intervenant, à la discrétion du président.

La motion est adoptée

Le président: Quant aux dépenses des témoins, la motion porte que, conformément à la politique établie par le Bureau de régie interne, et si demandé, les frais de déplacement et d'hébergement jugés raisonnables soient remboursés aux témoins qui auront été invités à comparaître devant le Comité.

M. Atkinson (St. Catherines): Je la propose.

La motion est adoptée

Le président: Il y a aussi la question e) à l'ordre du jour, qui a trait au comité directeur. La présidence, en raison de ses propres préjugés, estime qu'il ne faut pas créer trop vite un comité directeur, car il est important pour nous tous, je pense, en tant que membres du Comité, de voir comment vont les choses, jusqu'au moment où nous aurons suffisamment confiance envers un ou deux membres du Comité pour prendre les décisions voulues en notre nom. Toutefois, je suis disposé à me plier au désir du Comité. Si vous tenez à établir un comité directeur dès maintenant, ce comité est autorisé à se réunir plus souvent, voire à prendre des décisions au nom du comité plénier, chose que certains membres n'aiment pas faire. En tant que membres du Comité, ils estiment qu'ils doivent prendre part à tout. Je laisse au Comité le soin de décider, chose qui me semble mieux convenir aux députés ministériels, étant donné qu'ils sont plus nombreux.

M. Nunziata: Monsieur le président, le comité directeur est toujours tenu de faire rapport au comité plénier; si j'en juge d'après le passé, c'est un peu lourd de faire venir tout le Comité simplement pour trancher des questions mineures de procédure. Ce sous-comité n'est pas autorisé à agir unilatéralement. De toute manière, tout ce qu'il décide doit être entériné par le comité plénier; voilà pourquoi, à toutes fins utiles, j'estime que l'idée est bonne.

Le président: D'avoir un comité directeur?

M. Nunziata: Exact.

M. Brewin: Monsieur le président, en bref, d'après mon expérience, nous avons intérêt, sous certains aspects, à établir un dispositif qui permette de prendre des décisions à l'égard des questions courantes, comme l'ordre